
Парламенти  морају  бити
покретачи  интеграције  БиХ  у
Европску унију

“Интеграција у ЕУ је успорена, јер политичари нису успјели да
дођу до консензуса о будућности Босне и Херцеговине”, данас је
изјавио  високи  представник  и  специјални  представник  ЕУ,
Мирослав Лајчак.

Лајчак  се  обратио  босанскохерцеговачким  парламентарцима  на
отварању “Парламента за Европу”, форуму који окупља званичнике
ЕУ и чланове државних и ентитетских парламената и Скупштине
Дистрикта Брчко, у циљу подјеле искустава између држава ЕУ и
БиХ, и проналажењу најбољих рјешења на путу који води у ЕУ.

Данашња  конференција  је  била  прва  у  серији  од  седам
конференција на којима ће се окупити чланови ентитетских и
државног парламента БиХ и Скупштине Брчко Дистрикта, заједно
са високим званичницима из Европске уније.

Ова  конференција  је  наставак  јавних  дебата  које  су
организоване током године у циљу ширења свеопште свјесности о
процесу интеграције Босне и Херцеговине у ЕУ и активнијег
укључења већег броја грађана у овај процес.

“Посао парламентараца је да разријеше питање – каква БиХ треба
да буде, и истовремено да пруже бирачима оно што они сасвим
јасно  желе,  а  то  је  бржи  и  цјеловитији  процес  европских
интеграција”,  рекао  је  високи  представник/специјални
представник ЕУ. Искуство земаља које су приступиле Европској
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унији  прије  пет  година  показало  је  да  је  ”висок  ниво
ангажовања  грађана  био  незамјењив  елемент  за  приступање
Европској унији”.

Учесници  “Парламента  за  Европу”  имали  су  прилику  да  чују
презентације Пјера Мирела, директора за западни Балкан при
Генералној дирекцији за проширење Европске комисије, и Едуарда
Кукана,  словачког  парламентарца  и  бившег  министра  вањских
послова у вријеме када је Словачка приступила Европској унији.

Обраћајући  се  на  данашњој  конференцији,  високи
представник/специјални  представник  ЕУ  описао  је  приоритете
који су утврђени на јавним дебатама са грађанима у цијелој
земљи.  “Јасни  приоритети  су  били  запошљавање,  смјештај,
образовање,те здравствена и социјална заштита”, рекао је он. 

“Сваки  од  ових  приоритета  се  може  ријешити  кроз  процес
европских интеграција”, рекао је Лајчак. Констатујући пријетњу
глобалне  економске  кризе,  високи  представник/специјални
представник ЕУ је рекао да ова земља у економском смислу “не
може  ходати  по  води”  и  позвао  парламентарце  да  “хитно
дјелују”.


